
אפילו יאיר לפיד ובנט לא מגיעים למקום שאליו אנחנו: גבי גזית 

בכל מה קשור לאפשרות של צעירים, נגיע עכשיו בשיחה הזו

כלומר שני מסלולים גם, בישראל להינשא לא דרך הרבנות

נישואים אזרחיים יהיו אבל גם נישואים דתיים על פי ההלכה

כלת פרס ישראל במשפטים יחד, רות גביזון. שלא דרך הרבנות

ראש החטיבה, פנחס שיפמן' ר אבשלום ווסטרייך ופרופ"עם ד

,לדיני משפחה במרכז האקדמי למשפט ועסקים שנמצא איתנו

.שיפמן' בוקר טוב פרופ

.בוקר אור: פנחס שיפמן ' פרופ

אני בטוח שכולנו נורא נשמח חוץ מדבר, הצעה מצוינת: גבי גזית 

שהמערכת הפוליטית תזרוק אותך עם ההצעה מכל המדרגות, אחד

.ובראשה נתניהו

אני בכלל לא בטוח שזורקים אותנו מכל: פנחס שיפמן ' פרופ

גבי גזית
03/03/2013

10:43:53
רדיו ללא הפסקה

כלת פרס ישראל במשפטים, רות גביזון
'ר אבשלום ווסטרייך ופרופ"ביחד עם ד

תוכנית:
:תאריך
:שעה
:רשת

:כותרת
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.המדרגות גבי גזית

מי יכול להחיל יום במדינת ישראל נישואים, למה: גבי גזית 

.אפילו נדמה לי שהרבנים של יאיר לפיד לא בעד זה, אזרחיים

דבר ראשון תנאי להצלחה של כל פרויקט: פנחס שיפמן ' פרופ

הנה כבר אתה גבי טעית במשמעות ההצעה. הוא הסברה נכונה

אנחנו לא בעד, ההצעה שלנו היא לא הצעה של מסלולים, שלנו

אנחנו בעד זה שמדינת ישראל תיקח, מסלול ירוק ומסלול שחור

הרבה פעמים. לעצמה את הסמכות לנישואים וגירושים באופן מלא

אתה חי בתוך מציאות מעוותת ומכוח שזה שהתרגלת אליה אתה

נקודת המוצא בענייני נישואים. לא שב לב שהמציאות היא מעוותת

וגירושים  היא שיש סדר תקין שבא לידי ביטוי בהסדרים של

והמדינה אומנם נותנת אפשרויות אחרי שהיא קובעת את. המדינה

הסדר הציבורי התקין נותנת אפשרות לאנשים לקהילות להתארגן

א  מה שאנחנו באים ואומרים"ז. בכוחות עצמם לפי הנראה להם

כל אדם שרוצה, צריכה להיות מסגרת אזרחית של המדינה

מטעם... חייב לקבל , להינשא באיזשהו טקס ואין כאן הפרדה

י"המדינה לאחר מכן הוא יבחר לעצמו איזה טקס שהוא רוצה ע

...אחד מהאנשים

היום המדינה זה הרבנות, רגע כשאתה אומר מדינה: גבי גזית 

.היא בפרונט של המדינה בנושא הנישואים

.אדם צריך לקבל רישיון מהמדינה, לא, לא: פנחס שיפמן ' פרופ 4847227 מתוך   7עמוד  2



.משרד החוץ, מה משרד הפנים, מה זה מדינה: גבי גזית 

.פקיד של משרד הפנים: פנחס שיפמן ' פרופ

זוג צעיר רוצה להתחתן הוא קם בבוקר. אוקיי, למשל: גבי גזית 

הולך למשרד הפנים מתייצב לפני הפקיד ואומר אנחנו רוצים

.להתחתן

אז הם בודקים דבר ראשון אם הם בגירים: פנחס שיפמן ' פרופ

אם אין נישואים קודמים שעדיין בתוקף, אם הם פנויים להינשא

'.ואם אין ביניהם אם הם לא אח ואחות אם ובנו וכו

.הם בודקים אם הם יהודים: גבי גזית 

.לא, לא: פנחס שיפמן ' פרופ

.הם בודקים מי כהן ומי גרושה: גבי גזית 

.זה לא עניינה של המדינה, לא, לא: פנחס שיפמן ' פרופ

.קיבלו את ההיתר מה הם עושים עכשיו. יפה: גבי גזית 

הם קיבלו את הרישיון ואז הם יחליטו אם: פנחס שיפמן ' פרופ

,הם רוצים ללכת להינשא בפני רב ולאו דווקא רב אורתודוקסי

הם יכולים לבחור רב, וכמובן הם יכולים לבחור רב אורתודוקסי

.הם יכולים לבחור רב קונסרבטיבי, אורתודוקסי ליברלי

.ואפילו רפורמי: גבי גזית 

.כמובן בפני רשם אזרחי: פנחס שיפמן ' פרופ

או שהם ילכו לעירייה ואחד מפקידי העירייה כמו: גבי גזית 

.ברבות מהמתוקנות שבעולמנו ישיא אותם זה לזו 4847227 מתוך   7עמוד  3



עכשיו המהלך הזה הוא לא מהלך. נכון: פנחס שיפמן ' פרופ

.אנטי דתי

אבל כאשר אני, ברור שהוא אנטי דתי לא בעיניך: גבי גזית 

הם, שוחחתי על מהלך דומה לזה עם הנציגים של הממסד דתי

.התפלצו הם אמרו לי זה הרס סופי של עם ישראל ויהדות

...אני בהחלט , טוב אני לא מקבל את זה: פנחס שיפמן ' פרופ

מדומים... המפלגות הדתיות זקוקות , תראה הניתוח שלי אומר כך

והסיסמאות אחדות עם ישראל, כדי להצדיק את המשך קיומם

.אלה הם סיסמאות שהפכו להיות חלולות, וכל הדברים הללו

בעיניהם אם אני אתחתן מחר עם, מה זה חלולות: גבי גזית 

.גויה אז הלכה היהדות

גבי גזית אז דבר ראשון אתה יכול להתחתן: פנחס שיפמן ' פרופ

.ל"עם גויה בחו

.נכון: גבי גזית 

אתה יכול לחיות.... וזה לא משנה אם : פנחס שיפמן ' פרופ

.כידועה בציבור

.זה המשחק שהם משחקים: גבי גזית 

.ושיבושם לך איתה גם בלי הטקס האזרחי: פנחס שיפמן ' פרופ

הרי אתה לא יכול למנוע מאנשים לנהוג כרצונם, אז מה עשינו

.בסופו של דבר
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...עובדה הרבנות שולטת בכל מה שקשור לדיני, ומשהו שנים

משום, היא לא שולטת בשום דבר זה העניין: פנחס שיפמן ' פרופ

הם יכולים לחיות, ל בטקס אזרחי"שאנשים יכולים להינשא בחו

נוצרה פה דווקא המצב הקיים הוא קטליזטור. כידועים בציבור

....הוא זרז לכל מיני תופעות שמבחינתה של הרבנות 

'.כמו הסכמים וכמו נישואי חוזה וכו: גבי גזית 

.זו הנקודה, הם בעצם מכניסים גול עצמי: פנחס שיפמן ' פרופ

.ולכן אני כאדם דתי כואב את המצב הקיים

היא, תגיד היום בכנסת תנסה להעביר הצעת חוק כזו: גבי גזית 

.תעבור בהרכב הנוכחי של הכנסת

אני לא אתפלא אם אנחנו נצליח לשכנע: פנחס שיפמן ' פרופ

תראה אני רוצה, אבל אנחנו כמובן. אפילו את בנט לא אתפלא

. עשורים4אני עובד על הנושא הזה , לומר לך משהו

אבל אתה רואה את, אתה חובש כיפה מאוד ליברלי: גבי גזית 

חושבי הכיפה של בנט נפרדים מן המסורת של הכפייה הדתית

.בתחום דיני האישות

אם אני אצליח לשכנע אותם. כן, כן, כן: פנחס שיפמן ' פרופ

,שהמצב הקיים הוא מזיק והרסני לא רק מבחינת זכויות אדם

אלא מבחינת האינטרסים הדתיים האמיתיים    ואולי באמת הם

יצליחו להתנער מן הדימוי שדבק בהם בעבר ושל מפלגה
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ואם אני אצליח לשכנע אותם שזה לא, במונחים כלל ישראלים

גם אם נסתכל, זה מהלך שיש לו גם תועלת, מהלך אנטי דתי

.מנקודת מבט דתית רגע הלכתית יש בכך תועלת רבה

.ברור, ברור: גבי גזית 

גבי אני עובד על הנושא. אז יכול להיות: פנחס שיפמן ' פרופ

. עשורים4הזה 

אני יודע ואני מאוד מכבד את מה שאתה עושה את: גבי גזית 

אבל אני אומר לך תראה מה נתניהו עושה, זה ובתחומים אחרים

איזה פליק פלקים, היום כדי להכניס את החרדים לממשלה

אז אותו נתניהו, קדימה ואחורה הוא מבצע כדי להכניס אותם

אתה יודע מה יכול להיות שאם אתה. הרי לא יתן לדבר כזה

תשמע גבי בעוד חמש שנים שלפיד יהיה ראש ממשלה, אומר לי

אבל בקונסטלציה,  מנדטים יש על מה לדבר48ומפלגתו תמנה 

.הפוליטית הנוכחית אתה רואה אותך כנחשון עושה את הדבר הזה

תראה הכל תלוי בדימוי הציבורי שנדבק: פנחס שיפמן ' פרופ

אם תצליח לשנות. אתה צריך לשנות את הדימוי הציבורי, למהלך

משום שלצערי בעולם השקר. את הדימוי הציבורי הצלחת במהלך

אלא, דברים לא נמדדים על פי ערכם האמיתי, שבו אנחנו חיים

וכל מטרתנו היא חינוכית הסברתית. על פי הדימוי שדבק בהם

.לשנות את הדימוי
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היא גם אישה חילונית, רות גביזון כמובן לא חובשת כיפה. כיפה

.אבל הדבר זה, עד כמה שאני יודע

אבל אני רוצה לומר גם מנקודת המבט של: פנחס שיפמן ' פרופ

היא רואה תועלת תרבותית, רות גביזון אם מותר לי לומר בשמה

אבל יש לה, למרות שהיא אישה לא דתית, יהודית במהלך זה

שדווקא מבחינת, ואני חושב גם כן כמוה... עניין עמוק בתרבות 

.ההצעה שאנחנו מציעים תביא לפריחה של תרבות יהודית

שיפמן אני רק יכול להתפלל שההצעה הזאת' פרופ: גבי גזית 

.שלכם יום אחד תגיע לחקיקה ולשינוי מהותי

אתה רואה הנה, טוב אני מקווה שגם אתה מתפלל: גבי גזית 

.חדש... יצרנו 

ראש החטיבה לדיני משפחה במרכז, פנחס שיפמן' פרופ: גבי גזית 

אני מודה לך על זמנך ועל עבודתך, האקדמי משפט ועסקים

.בנושא

.כל טוב: פנחס שיפמן ' פרופ
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